
Vragen begroting 2015 Lijst Riel Goirle  
 
Vraag 1: 

• Pagina 25, Wat willen we bereiken: u schrijft. Het landelijk gebied ligt onze focus op een goede balans 
tussen behoud en ontwikkeling van het buitengebied.  Wat bedoelt u daarmee en hoe kunnen wij dit 
monitoren? 

 
Antwoord: 
Wij willen aan de ene kant de natuur in het buitengebied behouden en versterken. Aan de andere kant willen wij 
dat inwoners en bezoekers van Goirle van die natuur kunnen genieten én wij willen ondernemers mogelijkheden 
bieden om hun bedrijf goed uit te oefenen. Wij hebben dit vastgelegd in het bestemmingsplan buitengebied. U 
kunt veranderingen monitoren doordat iedere wijziging van het bestemmingsplan door de raad moet worden 
vastgesteld.  
 
Vraag 2: 

• Pagina 25 Speerpunten. U schrijft, het nog af te ronden woonbehoefte onderzoek. Wanneer kunnen we 
dat verwachten? 

 
Antwoord: 
U kunt de resultaten van het woonbehoefte onderzoek verwachten in het eerste kwartaal van 2015. 
 
Vraag 3: 

• Pagina 27, Wat zijn BIZ – plichtige ruimten? 
 
Antwoord: 
Dit zijn ruimten in het centrum die in de bedrijfsinvesteringszone vallen overeenkomstig de BIZ-verordening. 
 
Vraag 4: 

• Pagina 37 bij projecten wordt gewerkt met een voorbereidingskrediet voor infrastructurele werken. 
Waarom wordt dat zo gedaan? en waarom worden de uitvoeringskredieten dan verschoven? 

 
Antwoord: 
In de Voorjaarsnota 2013 ten behoeve van de opstellen van de begroting 2014 is aangegeven dat met 
betrekking tot kredieten voor wegen en riolering voortaan gewerkt gaat worden met een voorbereidingskrediet. 
De voornaamste reden is om de begrote (kapitaallasten) meer te laten aansluiten bij de werkelijke lasten. 
Als we het totale krediet ramen en beschikbaar stellen dienen de volle kapitaallasten hiervoor in de (meerjaren) 
begroting geraamd te worden. Omdat er een tijdspanne ligt tussen de voorbereidende werkzaamheden en het 
werkelijke tot uitvoer brengen van een project ontstaat daardoor een grote post onderuitputting kapitaallasten 
wat niet wenselijk is. Daarom wordt voortaan gekozen voor een voorbereidingskrediet in jaar x en de 
uitvoeringskredieten in het jaar x+1. 
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Vraag 5: 

• Pagina 39 Digitale infrastructuur. De capaciteit wordt mee begroot om deze werken uit te voeren. Wat 
bedoelt u daarmee? 

 
Antwoord: 
Het bedrag van € 20.000,00 is ingeschat om daarmee de ontbrekende kennis ten aanzien van de digitale 
infrastructuur (breedband) in te huren. 
 
Vraag 6: 

• Pagina 52. Verstrekte geldleningen Sars. Wie was Sars ook al weer? 
 
Antwoord: 
Sars is de afkorting voor de Stichting Accommodaties Red Star (tafeltennis- en badmintonvereniging). 
 
Vraag 7: 

• Pagina 39/40 Groot onderhoud en, vervangen en herinrichtingen groen + landschapsbeleidsplan dit 
wordt hier in de begroting van 2015 opgenomen maar deze kosten zouden eenmalig ten laste komen 
van de AWR. Waarom staat het hier dan vermeld?  

 
Antwoord: 
In de gemeenteraad van 28 september jl. is het groenbeheerplan vastgesteld en tevens is besloten om in de 
begroting 2015 geld op te nemen voor genoemde zaken. Vandaar dat de bedragen zijn opgenomen op bladzijde 
39 en 40. Zoals op pagina 60 en 107 is opgenomen worden die twee budgetten gedekt door hiervoor de AWR 
aan te wenden. In de 1e wijziging van de begroting 2015 wordt het geld beschikbaar gesteld. 
 
Vraag 8: 

• Algemeen: wanneer en hoe nulmetingen om te kunnen beoordelen of de ambities ook gehaald zijn. De 
nulmeting wordt alleen vernoemd bij het speerpunt Aantrekkelijk en levendig centrum. 

 
Antwoord: 
Nulmetingen betekenen veelal dat wij tijd en geld in onderzoek moeten steken. Om die reden hebben wij zo veel 
mogelijk aangesloten op onderzoeken die ook om andere redenen nodig zijn. Een voorbeeld daarvan is het 
onderzoek naar leegstand in het Centrum dat aanbevelingen moet opleveren hoe de leegstand het beste 
tegengegaan kan worden. Daarnaast hebben we het zeer recente onderzoek (2014) Waarstaatjegemeente 
uitgebreid met een aantal extra vragen die dienen als "0-meting". Op deze manier proberen we het aantal 
onderzoeken niet te verhogen, maar wel breder zicht te krijgen op de effecten van de nog in te zetten acties. 
 
Vraag 9: 

• 3.1.3 Speerpunten 
Intergemeentelijke samenwerking 
Hoe en wanneer kunnen we de doelmatigheid controleren? 

 
Antwoord 9: 
De doelmatigheid (efficiëntie) is niet direct kwantificeerbaar. Dat komt omdat samenwerking tussen gemeenten 
zich niet alleen richt op de efficiëntie (waaronder het verminderen van kosten of het voorkomen van oplopende 
kosten), maar ook op het verhogen (of het kunnen behouden van) de kwaliteit en het verminderen van onze 
kwetsbaarheid. In alle gevallen van samenwerken tussen onze gemeente en de gemeenten Hilvarenbeek en 
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Oisterwijk is er - in meer of mindere mate - sprake van een combinatie van deze factoren. Zowel bij de 
jaarrekening, het financieel tussenbericht als bij de Burap wordt jaarlijks verslag gedaan van de inzet van deze 
middelen en het resultaat daarvan. Ook benchmarkonderzoek biedt u enig inzicht. 
 
Vraag 10: 

• Dienstverlening: Hoe kunnen we de zelfredzaamheid van klanten meten. Die zou met 20 % moeten 
toenemen. 

 
Antwoord 10: 
We willen eerst nader bepalen wat we in dat kader precies onder zelfredzaamheid verstaan en een aantal 
bijbehorende indicatoren bepalen die dit meer meetbaar maken. Het gaat erom dat mensen die nu  - niet 
onontkoombaar - een beroep doen op de overheid, meer - overeenkomstig de kantelingsgedachte -  in hun eigen 
kracht kunnen komen te staan, terwijl we gelijktijdig een sociaal beleid willen blijven voeren. In het Plan van 
Aanpak Nieuwe Dienstverlening zullen wij hier aandacht besteden.  
 
Vraag 11: 

• Krachtige ambtelijke organisatie 
• Hoe wordt de doelmatigheid onderzocht 2 keer per jaar. En hoe kan de raad daarop controleren 

 
Antwoord 11: 
Op grond van art. 213a van de Gemeentewet verricht het college jaarlijks een tweetal onderzoeken naar de 
doelmatigheid en de doeltreffendheid van het gevoerde bestuur, waaronder dus de ambtelijke organisatie. In 
overleg met het auditcomité worden de onderzoeksopdrachten bepaald. Het college brengt daarover schriftelijk 
verslag uit aan de raad.  
Overigens stuurt het college organisatiebreed op diverse manieren continu op doelmatigheid. De voornaamste 
aandachtspunten daarbij zijn: personeelsformatie, opleidingsbudgetten, inhuur derden, servicenormen, klachten, 
bezwaarschriften, kosten ICT per werkplek, inkoop en aanbesteden, budgetontwikkeling, hoogte tarieven en 
leges. Wij hebben het audit-comité op 24 september jl. hierover geïnformeerd. Dit comité is het orgaan dat 
namens uw raad daarover nadere vragen kan stellen en controle kan uitoefenen. 
 
Vraag 12: 

• Bij 3.36 Wat mag het kosten. Ik snap die cijfers niet goed. Er zijn namelijk grote verschillen in de lasten 
en baten van 2014 en 2015. De toelichting 3.37 geeft me onvoldoende verduidelijking. 

 
Antwoord: 
De grote verschillen tussen 2015 en 2014 worden voornamelijk veroorzaakt door de ramingen voor de 
grondexploitatie. De lasten voor de grondexploitatie zijn afgerond € 3,1 miljoen lager dan in 2014. 
In 2015 zijn er geen lasten meer voor: 

- Centrum deelgebieden   €     671.000,00 
- Frankische driehoek  €  1.730.000,00 
- Vier Kwartieren III  €  1.233.000,00 

Totaal wegvallende lasten   €  3.634.000,00  
- Meer lasten Heijsteeg  €     524.000,00 

Per saldo lagere lasten    €  3.110.000,00 
 
Het verschil in lagere lasten betekent ook lagere inkomsten voor hetzelfde bedrag; immers de grondexploitatie 
wordt budgettair neutraal in de begroting verwerkt. 
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Vraag 13: 

• Waarom is de rekenrente verlaagd? 
 
Antwoord: 
Bij het opstellen van de uitgangspunten voor de begroting worden de gebruikelijke prognoses gehanteerd zoals 
het aantal inwoners, aantal woningen, loon- en prijsontwikkelingen en ook het te hanteren percentage voor de 
rekenrente. Bij het opstellen van de concept begroting is gekeken naar het rentetarief van een 25-jarige niet 
aflosbare rentevaste periode van 25 jaar. De rente bedroeg in april 2014 ruim 3% en met inachtneming van een 
veiligheidsmarge is toen gekozen voor een rekenrente van 3,75%. 
Bij het definitieve vaststellen van de begroting wordt gekeken hoe de rente zich de laatste maanden heeft 
ontwikkeld en eind augustus lag het renteniveau voor die lening rond 2,25% vandaar dat bij het sluitend maken 
van de begroting het verantwoord wordt geacht om de rekenrente te verlagen naar 3,25%. 
In de begroting ramen we de kosten dus ook de rentekosten zoals we die verwachten (reëel ramen). 
 
Vraag 14: 

• bijlage 2, punt 6, pagina 103 wordt vermeld dat er een uniform rentepercentage wordt gehanteerd 
over de meeste eigen financieringsmiddelden. Vorig jaar stond het woord “meeste” er niet bij. Waarom 
is dat? 

 
Antwoord: 
Voor de rente over de eigen financieringsmiddelen is een rentepercentage aangehouden van 3,75%. Voor twee 
reserves geldt een uitzondering voor de toe te rekenen rente en die hebben betrekking op de toe te rekenen 
rente aan de reserve CC (4,5%) en aan de reserve Turnhoutsebaan (5%). 
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Vragen begroting 2015 CDA 
 
Vraag 1: 
Pagina 15 / 16 
Op pagina 15 staan allerlei concrete doelstellingen rond dienstverlening. Op pagina 16 staat vervolgens dat dit 
programma geen meetbare beleidsdoelstellingen heeft. Hoe rijmt dit zich met elkaar? 
 
Antwoord: 
Dit is een omissie. De tekst "Dit programma heeft geen meetbare beleidsdoelstellingen." moet worden 
vervangen door: "De beleidsdoelstellingen staan beschreven bij de speerpunten (onder 3.1.3)". 
 
Vraag 2: 
Pagina 21 
Waarom zijn de in het hoofdstuk 3.2 ‘programma 2 Openbare orde en veiligheid’ actiepunten voor 2015 niet 
vertaald in speerpunten onder kopje ‘3.2.3 Speerpunten’? 
 
Antwoord: 
Op pagina 7 van de begroting is aangegeven dat onder speerpunten wordt verstaan “belangrijke ontwikkelingen 
die de reguliere of dagelijkse gang van zaken overstijgen”. De speerpunten van beleid heeft de Raad vastgelegd 
in de kadernota Integraal veiligheidsbeleid. Hieraan wordt uitvoering gegeven in de jaarlijkse 
uitvoeringsprogramma’s. De uitvoering van deze programma’s rekenen wij tot de dagelijkse gang van zaken. 
Daarom zijn deze niet in de begroting als speerpunt opgenomen. 
 
Vraag 3 
Pagina 22 
Idem voor het kopje ‘3.2.5 Meetbare beleidsdoelstellingen’. Waarom niet? 
 
Antwoord: 
In de Kadernota Integrale veiligheid is een aantal beleidsdoelstellingen verwoord. 
Verder is het zo dat de gemeente in het werkterrein openbare orde en (integrale) veiligheid een regisserende rol 
heeft. Het zijn vaak andere partners die daadwerkelijk bij kunnen dragen aan het bereiken van doelstellingen. De 
rol van de gemeente daarin is beperkter. Dit maakt ook dat de hardheid van meetbare beleidsdoelstellingen hier 
niet goed bij past. 
 
Vraag 4: 
Pagina 24 
Er wordt aangegeven dat er voor veiligheid meer capaciteit nodig is. 
Wat is de huidige capaciteit? Wat is de beoogde capaciteit met de extra middelen? 
 
Antwoord: 
Er is 1,0 fte beschikbaar voor de totaliteit van de taken openbare orde en veiligheid, integrale veiligheid en 
crisisbeheersing. Daarnaast houden de gemeentelijke toezichthouders/handhavers zich in belangrijke en 
toenemende mate bezig met zaken op het gebied van openbare orde en veiligheid, waardoor andere toezichts- 
en handhavingstaken achterblijven. Er bestaat op dit punt een groot knelpunt binnen de organisatie. 
Met de genoemde extra inzet van € 80.000,00 zal er, voor een periode van 3 jaar, 1,0 fte extra capaciteit 
worden ingezet. Dit leidt tot een herschikking van taken, waardoor er sprake kan zijn van normalisering van de 
situatie en het realiseren van de in het bestuursakkoord genoemde punten. 
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Vraag 5: 
Pagina 27 
Kunt u de doelstellingen 4 en 5 vertalen in concrete aantallen winkels (centrum, punt 4) en bedrijven (Tijvoort, 
punt 5)? 
 
Antwoord: 
Dat kunnen we op dit moment nog niet omdat de onderzoeken waaruit de gegevens moeten komen, nog lopende 
zijn. Wij verwachten voor het eind van het jaar hierover te beschikken.  
 
Vraag 6: 
Pagina 38 
Waarom landt het extra BOA-toezicht in het programma beheer ruimte? 
 
Antwoord: 
Extra BOA toezicht omvat taken die onder het programma openbare orde en veiligheid vallen, maar ook taken 
die vallen onder het programma beheer ruimte. Omdat het bestaande BOA toezicht valt onder het programma 
beheer ruimte en de BOA capaciteit financieel niet te splitsen is, is ervoor gekozen de extra BOA capaciteit 
onder het programma beheer ruimte te plaatsen. 
 
Vraag 7: 
Pagina 42 / 43 
Onder het speerpunt ‘Back to Basics: De Nieuwe Koers’ staan bij de doelstellingen onder punt 6 (“wij wijzen 
een locatie … particulier bouwcollectief”) en punt 7 (“We faciliteren … openbare ruimte/groenvoorziening”) 
zaken die meer in het programma Ontwikkeling ruimte en/of Beheer ruimte thuis horen. Deze komen terug bij 
categorie ‘hoe meten we effect?’, punt 4 en 5.  
Waarom staan deze punten niet in het programma ontwikkeling of beheer openbare ruimte? 
 
Antwoord: 
Wij hebben deze doelstellingen hier opgenomen omdat ze bijdragen aan de doestellingen die uw raad met Back 
to basics wil bereiken: een sterke krachtige samenleving waarin burgers zelf invloed uit kunnen oefenen op hun 
eigen woon- en leefomgeving met alles wat daarbij hoort. Door de doelstelling hier te bundelen houdt u het 
overzicht daarop.   
 
Vraag 8: 
Pagina 45 
Citaat: “De middelen voor invoeringskosten van deze transities zijn hiermee komen te vervallen €127.069,00”. 
Wat is er gedaan met dit geld? 
 
Antwoord: 
Van het invoeringsbudget is een groot gedeelte ingezet om regionale onderzoeken en capaciteit te betalen. 
Daarnaast is er ook door ons externe capaciteit ingehuurd om het vele werk dat de transities met zich mee 
brengen, uit te kunnen voeren.  
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